
 

  
 
 

  
  
  

Referat Studienævn for Audiologopædi   
  
  
Dato og tidspunkt: 15. november 2021, kl. 13:15 – 16:15 
Lokale: Romeo 
Til stede: Jesper Schmidt (JS), Laila Kjærbæk (LK), Maja Louise Runa Jensen (MLRJ), Maria Nysom  
 Kjærgaard (MNK), Rineke Brouwer (RB), Laura Nyholm Jakobsen (LNJ), Thomas O. Madsen 

(TOM), Heidi Christensen, Sarah Færch Hansen (via zoom) 
Afbud fra: Helene Strandgaard Hansen 
Referat sendt til  
orientering til: Sharon Millar, Jesper Tinggaard Svenden 
Referent:  Dorte Cohrt Nebel 
 
  

  
Punkter til drøftelse  
1. Dagsorden 
 Godkendelse af dagsorden 15. november 2021 
2. Referat 
 Godkendelse af referat 11. oktober 2021 
3. Meddelelser 
 3a Studienævnsformanden 
 3b Studieleder 
 3c De studerende 
 3d Sekretariatet 
4. Merit- og dispensationsansøgninger 
 Behandling af indkomne studenteransøgninger – SAGA 
5. Sager til behandling: Eksamen  
 Ingen sager til behandling 
6. Sager til behandling: Undervisning 
 Ingen sager til behandling 
7. Sager til behandling: Studieordninger 
 Ingen sager til behandling 
8. Sager til behandling: Kvalitetspolitik 
 8a Undervisningsaktivitet 
 8b Eksamensevaluering 
 8c Frafald 
 8d Ledighed 
 8e Studietid 
 8f Optag - UDAV 
 8g Studenterbestand - UDAV 
 8h Dimittender - UDAV 
 8i Bemyndigelse til formanden i eksamensperioden 
 8j Godkendelse af valgbare profilfag 
 8k Handleplanspunkt: Fortsat fokus på hvordan man kan øge studieintensiteten på studiet - bl.a. ind-

førsel af mødepligt, ændrede prøveformer etc. (Studieintensitet) 
 8l Handleplanspunkt: Fastholde faglig specialeproces (eventuelt med inddragelse af dimittender) 

(KA) Studietid og gennemførsel 
9. Andre sager til behandling  
 9a Drøftelse af henvendelse vedr. midler til rustur 
 9b Høring: Videnskabsteori I 
 9c Høring: Styring og udbud af valgfag 
 9d Orientering om plagiatsager for eksamenstermin V20/21 og S21 
 9e Udpegning af bestyrelsesmedlem for CKV 
10. Eventuelt 
 Eventuelt 
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Ad pkt. 1  
Dagsorden for studienævnsmøde 15. november 2021 blev godkendt.  
 
Ad pkt. 2  
Referat fra 11. oktober 2021 godkendt via skriftlig høring.  
  
Ad pkt. 3  

a. Formanden:    
- Oplyste, at der er godkendt ny normaftale for det videnskabelige per-

sonale. Den nye aftale har bl.a. ændret kompensering for undervis-
ning.  

- Informerede om at de SMU-handleplaner, som blev behandlet og god-
kendt på sidste møde, er indsendt til fakultetet. 

- Orienterede om et skriv om specialisering: At specialisere sig indenfor 
audiologopædiske og andre specialer på kandidaten. Det bliver lagt på 
studiets hjemmeside.  

- Oplyste, at der er gennemført sammenlægning af nogle censorkorps. 
Der har ikke været ændringer for så vidt angår Masteruddannelsen i 
dansk som andetsprog.  

b. Studieleder:   
- Oplyste, at der har været uklarheder vedr. eksamensbetingelser i 

SUND-faget videnskabsteori og statistik. Iflg. fagbeskrivelsen er eksa-
men portfolio af praktiske grunde, men eksamen bliver afholdt med 
to separate bundne opgaver. Der har derfor ikke været givet eksatra 
tid til studerende, der har fået tildelt særlige prøvevilkår. Der er taget 
højde for dette ved kommende eksamen og fagbeskrivelse bliver æn-
dret til næste udbud.  

- Orienterede om erfaringerne med fleksibel undervisning under og ef-
ter corona. Alle er enige om at ”fremmøderul” ikke er en effektiv un-
dervisningsform, og da vi må forvente, at der kommer tiltag/restrikti-
oner i løbet af semesteret pga den stigende smitte, bør fagansvarlig i 
træffe beslutning i forhold undervisningsform. Studieadministratio-
nen vil udarbejde katalog og mulige og midlertidige undervisnings-
muligheder/former.  

- Informerede om de studiegenstartsarrangementer, der har været af-
holdt. Der har været stor tilslutning til arrangementet med Bishoff, 
og lidt svingende tilslutning til arrangementerne med Frederik Svindt. 
Hvilket har givet anledning til at revurdere kommunikations-
form/platform med de studerende. 

c. De studerende:  
- Oplyste, at det er lykkedes at finde fire kandidater til valget til studie-

nævnet. 
d. Sekretariatet 

- Oplyste, at eksamensplaner bliver sendt i skriftlig høring.  
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- Informerede om, at potentielle bachelorstuderende har siden foråret 
2020 haft mulighed for at tale med en nuværende studerende om 
studieliv, daglig, pensum mm på det studie, de påtænker at søge. På 
hum har der været 205 henvendelser. Der arbejdes på at tilbuddet 
også kommer til at dække kandidatstudier. 

- Orienterede om, SPS og Rådgivende Support er et tilbud til såvel VIP 
som TAP og studienævn om rådgivning, støtte eller support i arbejdet 
med sårbare eller udfordrede studerende.  

 
Ad pkt. 4  
Der blev behandlet 4 ansøgninger.  Se fortroligt referat.   
  
Ad pkt. 5  
Ingen sager til behandling   
  
Ad pkt. 6  
Ingen sager til behandling  
 
Ad pkt. 7  
Ingen sager til behandling 
  
Ad pkt. 8  
a) Studienævnet kunne konstatere, at universitetets undervisningsgarantien er 

overholdt på både bacheloruddannelsen som kandidatuddannelsen. Studie-
nævnet finder derfor ikke anledning til at iværksætte tiltag.   

b) Studienævnet gennemgik i hovedtræk eksamensstatistikkerne for hhv BA og 
KA. Studienævnet noterede, at laveste beståelsesprocent på BA’en er 74,4 % og 
der er givet karakterer med hovedvægten på 7 og 10. Eneste egentlige afvigelse 
er en reeksamen i et efterårsfag. Der er generelt meget lave udeblivelser og ka-
raktergennemsnit ved reeksamen markant lavere end ordinæreksamen. For så 
vidt angår KA’en er beståelsesprocenterne forholdsvis høje, der er generelt me-
get lave udeblivelsesprocenter og der er fortrinsvis givet karakterer på 7 og 10. 
En anelse lavere gennemsnit ved reeksamen.  

c) Studienævnet bemærker, at frafaldet i 2021 er mindre end i 2020, hvilket er po-
sitivt, selvom et frafald på 19% selvfølgeligt er for højt. Studienævnet bemær-
ker, at der med optag 2017 blev dannet ét stort hold for hele årgange, hvilket 
givet har været medvirkende til øget frafald og frafaldet har siden været sti-
gende. Den langvarige nedlukning og dermed omlægning af undervisning har 
også spillet ind. Frafaldet på KA’en er ganske lille. Studienævnet har ingen be-
mærkninger til frafaldet på KA.  

d) Studienævnet stiller sig undrende overfor, at der i 2013 kan være en ledigheds-
procent på 0,8. Der er generelt lav ledighed for audiologopæder. Tema på afta-
gerpanelmøde 2021 handlede om overgang til employabilitet – med fokus på 
overgangen fra studie til praksis. Der vil blive arbejdet videre med input fra da-
gens workshop.  

e) Studienævnet noterer, at der ikke er forsinkelser på BA’en. Forsinkelsen på KA 
på 3,6 mdr. skyldes Corona-situationen, der bevirkede at mange institutioner i 
forår 2020 var ramt af den nationale nedlukning, hvilket medførte at mange 

https://sdunet.dk/da/enheder/faellesomraade/studieservice/raadgivende-support
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specialestuderende blev forsinket med specialeaflevering. Studienævnet finder 
desuden, at det kan være svært at forstå tallene, fordi vi ikke ved om barsel ind 
i studietiden. Studienævnet finder derfor ikke anledning til at iværksætte tiltag. 

f) Punkterne 8f, 8g samt 8h blev behandlet samtidig. Se 8h. 
g) Punkterne 8f, 8g samt 8h blev behandlet samtidig. Se 8h. 
h) Studenterbestanden på UDDAV giver ikke anledning til store bekymringer, men 

der opleves en stigende interesse og dermed forventes bedre optag i 2022. På 
længere sigt er det desuden planen at ændre i fagbeskrivelser sådan at også be-
hov for efteruddannelse blandt lærere i DsA i HF-sammenhæng kan imødekom-
mes.  

i) Studienævnet bemyndigede studienævnsformanden til at træffe formandsafgø-
relser i hastesager vedr. eksamenssager i eksamensperioden.   

j) Studienævnet godkendte de foreslåede valgbare profilfag til E22. De stude-
rende spurgte efter muligheder for at vælge audiologisk orienterede valgfag. 
Studienævnet bemærker hertil, at studerende, der interesserer sig for det audi-
ologiske område kan vælge valgfag udbudt fra SUND, hvis de valgbare profilfag 
ikke i tilstrækkeligt omfang dækker det audiologiske område. Studienævnet for-
håndsgodkender gerne SUND-valgfag.  

k) Studienævnet anbefaler, at faggruppen overvejer at indføre ændringer, som 
kan øge studieintensiteten bl.a. mødepligt og ændrede prøveformer etc. i for-
bindelse med det kommende arbejde med studieordningsændringer.  

l) Studienævnet anbefaler, at faggruppen diskuterer eventuelle initiativer i forbin-
delse med specialeprocessen. Der er pt ikke aktuelle planer om ændringer.  

  
Ad pkt. 9   
a) Der har ikke være yderligere henvendelse fra de studerende. Studienævnet fo-

retager sig derfor ikke yderligere i sagen.    
b) Studienævnet har ingen bemærkninger til høringen.  
c) Studienævnet godkendte det fremlagte forslag med enkelte ændringer. Hø-

ringssvaret sendes til fakultetet.  
d) Der var en kort orientering om plagiatsager på studierne. Studienævnet havde 

ingen bemærkninger. 
e) Studienævnet udpegede Rineke Brouwer som studienævnets repræsentant i 

CKV.  
 
Ad pkt. 10  

- der var ingen sager til dette punkt. 
  

 
Næste møde afholdes mandag 6. december 2021 

kl. 13:15 – 16:15 i Lysningen, stuen 
  
  
   
  
  

Rineke Brouwer  
Studienævnsformand            /           Dorte Cohrt Nebel  

                            Studienævnssekretær  
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